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Úvodní slovo 
Vážení členové Klubu chovatelů králíků masných plemen, 

dostává se vám do rukou další vydání klubového zpravodaje. Zpravodaj je jeden 

z nástrojů komunikace vedení klubu s členskou základnou. Komunikace je důležitá 

v každém vztahu i v tom našem klubovém. Nové vedení si toto uvědomuje. Poměrně 

často komunikujeme důležité body přímo přes email. Přesto chceme nadále vydávat 

zpravodaj a případně jej dále zlepšovat.  

Dvakrát do roka budeme rozesílat zpravodaj, kde budeme shrnovat vše podstatné co se 

v klubu událo, a co nás v nejbližší době čeká. Obohatit zpravodaj svým článkem může 

úplně každý. Vítáme aktivitu každého z vás. Své příspěvky posílejte na můj e-mail. 

Za celý tým výboru přeji příjemné chvíle při čtení zpravodaje a těším se na přihlášky na 

nezvěstickou klubovou výstavu. 

        S úctou Pavel Syrůček 
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Informace z Výroční členské schůze 

 

Schůze se konala tradičně při klubové výstavě 31. mistrovství KCHKMP v Holicích.  

Dne 11.2.2023 od 11.00 v sále ZUŠ Holice. 

Účast byla hojná, sešlo se nás 75 ze 111 členů. 

Schůzi vedl místopředseda Ing. Stanislav Javůrek dle schváleného programu. 
Program: 

1. Zahájení  

2. Volba návrhové komise, mandátové komise, zapisovatele a ověřovatelů zápisu  

3. Volba volební komise 

4. Kontrola usnesení minulé VČS 

5. Výroční zpráva předsedy klubu  za rok 2022 

6. Zpráva o hospodaření za rok 2022 

7. Návrh rozpočtu na r.  2023  

8. Zpráva Kontrolní a revizní komise  

9. Zprávy registrátorů  

10. Zhodnocení XXXI. Mistrovství KCHKMP Holice 2022 

11. Přijímání nových členů a informace o členské základně KCHKMP 

12. Volby do výboru a KRK 

13. Diskuse + různé 

14. Schválení usnesení  

15. Vyhodnocení Mistrovství Holice 2023 

16. Vyhodnocení klubové soutěže za rok 2022 

17. Závěr 

 

Podrobnosti k jednotlivým bodům programu najdete v zápisu, který přikládám níže. 

Zápis vyhotovil Ing. Josef Košťálek, Ph.D.                             

 

Zápis:                                                                                                                                         

1) Př. Ing. Javůrek zahájil výroční členskou schůzi, přivítal přítomné členy, zahraniční vystavovatele 

a hosty: starostu Holic a radního Pardubického kraje. Dále byla minutou ticha uctěná památka 

zemřelého člena klubu Ing. Zdeňka Tůmy. 

2) Do mandátové komise byli zvoleni:  přátelé Pavel Syrůček a Ing. Miloslav Kazbunda. Volba byla 

jednohlasná a mandátová komise konstatovala, že výroční členská schůze je usnášení schopná, 

neboť je přítomná nadpoloviční většina členů. 

Do návrhové komise byli zvoleni: přátelé Ing. Pavel Řídký a Antonín Bašta (jednohlasně). 

Byl zvolen zapisovatel Ing. Josef Košťálek, Ph.D., ověřovatelé zápisu Martin Kaplan, Ing. S. 

Javůrek (jednohlasně). 

Program výroční členské schůze byl schválen (jednohlasně). 



3) Byla zvolena volební komise ve složení: Matoušek J., Jakubův K., Novák J., Ing. Hyťha P. 

(jednohlasně). 

4) Byla provedena kontrola usnesení z minulé VČS konané v r. 2022. Bylo konstatováno, že všechny 

body byly splněny. 

5) Předseda klubu Ladislav Kašpar přednesl výroční zprávu za r. 2022. Kde mimo jiného podrobně 

zhodnotil úspěchy členů klubu na výstavách republikové úrovně.  

6) Pokladník klubu Dagmar Bachurová přečetla zprávu o hospodaření klubu v roce 2022 (zpráva byla 

schválena jednohlasně). 

7) Pokladník klubu Dagmar Bachurová přečetla návrh rozpočtu na r. 2023 (návrh rozpočtu byl 

schválen jednohlasně).  

8) Předseda KRK Jaroslav Hušek přečetl zprávu KRK za r. 2022, kde konstatoval, že účetní doklady 

i pokladní kniha jsou vedeny správně, stav peněz odpovídá uvedeným výkazům a namátková 

kontrola účetních dokladů odpovídá informacím uvedeným v pokladní knize.   

9) Ing. Miloslav Kazbunda a Milan Kotyza uvedli počty registrovaných králíků jednotlivých plemen 

členy našeho klubu k datu 12. 2. 2023.  

10) Zhodnocení speciální výstavy v Holicích 2022 provedli: Nb Ing. Josef Blokeš, Bu + Siv Ing. Pavel 

Řídký, Kal. č. + h. + m. a Ni Milan Kotyza.   

11) Za nového člena klubu byl přijat Antonín Suchánek – chovatel Kal. č. (jednohlasně). Pavel Syrůček 

informoval o stavu členské základny.  

12)  Volby do výboru a KRK. Podrobné informace v samostatném článku. 

13) Diskuse 

- Vystoupil starosta Holic a radní Pardubického kraje se svou zdravicí a oceněním naší 

chovatelské práce. 

- Josef Košťálek vysvětlil, že v dalším volebním období nemůže kandidovat do výboru 

z časových důvodů. 

- Ing. Dagmar Malá vystoupila s návrhem na elektronickou registraci králíků, na toto téma se 

rozvinula diskuse, ve které zazněla souhlasná stanoviska s touto změnou, ale Ing. Pavel Řídký 

upozornil, že ÚOK chovatelů králíků nedovoluje elektronickou formu. Bylo dohodnuto, že 

dojde k prověření možnosti využití systému pro elektronickou registraci po zvolení nových 

členů ÚOK. 

- Milan Kotyza vznesl návrh na participaci klubu na příjmech na speciálních výstavách. 

- Bylo uvedeno, že další speciální výstavy našeho klubou proběhnou v těchto termínech: 

Nezvěstice 4. 11. 2023 a Holice 17. 2. 2024. 

- Se svou zdravicí vystoupili zahraniční vystavovatelé.  

14) Návrh usnesení přednesl Ing. Pavel Řídký. Bylo konstatováno, že schůze je usnášení schopná, 

neboť se jí účastnila nadpoloviční většina členů klubu. Usnesení bylo jednohlasně přijato. 

15) Na základě zpracovaných výsledků výstavy – 31. Mistrovství Holice 2023 byly nejúspěšnějším 

vystavovatelům předány poháry, ocenění nejlepších kolekcí, šampionů a čestné ceny. 

16) Byly přečteny výsledky Klubové soutěže za rok 2022 a nejlepším chovatelům každého plemene 

byly předány hodnotné poháry. 

17) Předseda a místopředseda klubu všem členům poděkovali za účast a rozloučili se s nimi. 

VČS skončila ve 14:30 

 



Usnesení z VČS KCHKMP Holice 2023 

Výroční členská schůze  

A) schvaluje: 

1. Návrhovou komisi ve složení:  Ing. Pavel Řídký, Antonín Bašta 
2. Mandátovou komisi ve složení: Ing. M. Kazbunda, Pavel Syrůček 
3. Ověřovatelé zápisu Martina Kaplana a Ing. Stanislava Javůrka 
4. Volební komisi ve složení: Jaroslav Matoušek, Jiří Novák, Karel Jakubův a Ing. Pavel Hyťha 
5. Hospodaření za rok 2022s příjmy   39.300,- Kč  a výdaji  28.913,60 Kč                 
6. Rozpočet na rok 2023 s příjmy       43.900,- Kč  a výdaji    51.600,-Kč,  
7. Přijetí přítele Antonína Suchánka za člena klubu  
 

B) bere na vědomí: 
1. Zprávu předsedy o činnosti klubu za rok 2022 
2. Zprávu o činnosti KRK za rok 2022 
3. Zprávy o registraci 2022 
4. Informaci o kvalitě jednotlivých plemen na XXXI. Mistrovství KCHKMP 
5. Volbu výboru klubu ve složení: Bachurová Dagmar, Ing,. Blokeš Josef, Grígeľ Pavol, Kaplan 

Martin, Ing. Kazbunda Miloslav, Ing. Řídký Pavel, Ing. Stanislav Javůrek, Syrůček Pavel, Měska 
Martin, na období 5-ti let,  náhradníci v pořadí Ing. Vehovský Karel, Řechka Josef 

6. Volbu Kontrolní a revizní komise ve složení: Hušek Jaroslav, Bašta Antonín, Ing. Topinka Jiří, 
náhradník Luňák Jaroslav, také na období 5 let 

 

C) ukládá výboru: 
1. Zajistit alespoň 1x do roku členskou schůzi při speciálce v Holicích 
2. Zveřejňovat významná výročí členů Klubu ve „Zpravodaji“ 
3. Aktualizovat Internetové stránky Klubu 
4. Konat výborovou schůzi 4x do roka 
5. Nadále spolupracovat s chovateli ze Slovenska, Německa, Rakouska a Polska 
6. Hledat u sponzorů možnosti finanční podpory. 
7. Za členy Klubu získávat především mladé chovatele 
8. Zajistit konání podzimní speciálky v Nezvěsticích 5.11.2023  Mistrovství v Holicích 9.-11.2.2024 

jako otevřené výstavy 
9. Poskytovat materiály o činnosti Klubu ke zveřejnění časopisu Chovatel 
10. Projednat vyúčtování a příjem z výstavy v Holicích 2023 a její ekonomiku 
11. Prověřit u ÚOK možnost elektronické registrace  
 

D)  ukládá KK: 
1. Provést kontrolu hospodaření nejméně 2x ročně  

 

 



Zpráva předsedy KCHKMP Ladislava Kašpara za rok 2022 

 

Celé znění zprávy, která zazněla z úst předsedy Ladislava Kašpara na výroční členské 

schůzi 11. 2. 2023 v Holicích. 

Vážení přátelé, vážení hosté, dámy a pánové. 

Dovolte mě, abych vás srdečně přivítal jménem výboru KCHKMP i jménem svým, zde v 

Holicích na VČS klubu chovatelů králíků masných plemen. Srdečně vítám naše hosty a přátele 

z Německa, Rakouska, Polska a Slovenska. Jsem moc rád, že se po dvou letech výstava dostala 

do normálního režimu a mohli jsme již v klidu tento XXXI. ročník Mistrovství klubu uspořádat. 

Děkuji všem vystavovatelům, že se výstava dostala kvalitativně i početně na obvyklou úroveň. 

V loňském roce se podařilo předvést na  XXX. Mistrovství klubu 310 kusů králíků. Vlastně jsme 

dlouho nevěděli, jestli budeme moci výstavu uspořádat. Situace byla díky nákaze Covid – 19 

nejistá a vše se odrazilo na počtech vystavených králíků. Výstava však byla pěkná a padesátka 

vystavovatelů předvedla velice kvalitní zvířata. U plemene Nb předvedla vítěznou kolekci 

přítelkyně Niedermirtlová, šampiona přítel Vávra a šampionku přítel Kašpar, který získal na 

samce čestnou cenu. U Burgundských králíků získal vítěznou kolekci přítel Hyďha, šampiony 

samce přítel Štěrba a Hyďha. Šampionky byly z chovu přítele Řechky a Štěrby. Čestné ceny na 

kolekce získali přátelé  Řechka a Vehovský. Pohár na barvu získala samička přítele Slovíka. 

Kalifornští králíci byli vystaveni pouze v barvě černé. Vítěznou kolekci získal přítel Jelínek. 

Šampiony samce přátelé Gregor a Gajdůšek a také šampionky byly z chovu zmíněných 

chovatelů. Čestné ceny si odvezli přátelé Blažek a Gregor. U Siamských velkých králíků získal 

vítěznou kolekci přítel Kubišta, šampiona přítel Javůrek a šampionku přítel Kubišta. Čestnou 

cenu na jednotlivce získal přítel Syrůček. Vítěznou kolekci  na králíky Kuní velké získal přítel 

Kafka. Šampiona samce přítel Achleitner a šampionku přítel Dlouhý. Pohár Kanino pro 

nejlepšího zahraničního vystavovatele získal vystavovatel z Rakouska přítel Warmuth. Rád 

bych ještě jednou poděkoval všem vystavovatelům, zvlášť těm zahraničním a i nečlenům Klubu, 

kteří zpestřili tuto výstavu a ukázali, že i oni mají pěkná zvířata o odvezli si z Holic několik 

pohárů. Jsem také rád, že se ukázala skutečnost, že posuzovatelé na výstavách neupřednostňují 

klubové králíky před ostatními, jak tvrdí mnoho vystavovatelů. Čestným předsedou výstavy byl 

pan Miroslav Krčil, DiS. člen rady Pardubického kraje pro venkov, životní prostředí a 

zemědělství, který předával vítězům poháry na slavnostní VČS. Nakonec mi dovolte poděkovat 

partnerům XXX. Mistrovství KCHKMP, firmě Biofakory, s.r.o, Horní Počernice a firmě De-

Heus Bučovice, kteří převzali záštitu nad naší výstavou.  

Další velkou akcí byla celostátní výstava mladých králíků v Přerově. Chovatelé našeho klubu 

na této výstavě zanechali výraznou stopu. Přítel Petr Janoušek se se svými kalifornskými 

králíky stal mistrem ČR, přátelé František Páleník s Nb a Ing. Jaroslav Švarc s Bu získali 

šampiony ČR na jednotlivce. Čestné ceny na kolekce králíků Nb získali přátelé František  

Páleník  a Ing. Dagmar Malá. Na králíky Bu získal 2 čestné ceny na kolekce přítel Ing. Jaroslav 

Švarc . Chtěl bych všem jmenovaným poblahopřát k výborným úspěchům a poděkovat i těm 

chovatelům, kteří  klubová plemena dobře reprezentovali a na ceny tentokrát nedosáhli.  



Další  významnou akcí byla Celostátní výstava Chovatel v Lysé nad Labem, kde nás 

reprezentovalo celkem  16 chovatelů klubu. V silné konkurenci výsledkově obstáli nejlépe 

přátelé ing. Lukáš Hynek, který získal  vítěznou kolekci králíků Bu, titul mistra ČR a pohár, 

přítel ing. Karel Vehovský získal na burgundské šampiona ČR a na kolekci čestnou cenu. 

Čestnou cenu na kolekci získal i přítel ing. Pavel  Hyťha. Na králíky siamské velké modré získal 

na kolekci čestnou cenu přítel Pavel Syrůček. Všem jmenovaným gratuluji k výborným 

úspěchům. Musím vyzvednout i výbornou reprezentaci ostatních členů klubu. Pěkné králíky 

předvedli především přátelé Ing. Niedermirtlová, Ing. Malá, Vladimír Vávra, Josef 

Velechovský a Ing. Jaroslav Štěrba. Zklamán jsem byl naopak u králíků Kalifornských, kde nás 

reprezentovali pouze 2 chovatelé a vystavení králíci byli průměrní.  

Musím od srdce  poblahopřát Petru Janouškovi, který vystavil své kalifornské havanovité na 

zemské výstavě v Rakouském Klagenfurtu, kde získal na králici výborných 97,0 bodů a titul 

šampiona výstavy.  

Podzimní speciální výstavu pro nás pořádala ZO ČSCH Nezvěstice. Je to pro nás sice trochu 

z ruky, ale moc rádi do plzeňského kraje jezdíme a myslím, že mluvím za všechny vystavovatele, 

když veřejně poděkuji Jardovi Matouškovi, za to co pro nás všechny se svým kolektivem dělá. 

Máme zde výborné zázemí, které nutně potřebujeme ke své práci myslím, že jsme zde našli 

ideální výstaviště pro naši činnost. Na samotnou výstavu bylo přihlášeno celkem 338 králíků. 

Výstavu sice poznamenaly obavy z nákazy Covidu – 19, vše dopadlo dobře a výstava proběhla 

podle našich představ a přátelském duchu. Svým pohledem zhodnotím výstavu. Měli jsme 

trochu problém s delegováním posuzovatelů, jelikož z různých příčin nemohli někteří skalní 

posuzovat! Musím říci, že jsme nebyli spokojeni se všemi. Do budoucna se s této situace 

musíme poučit, aby v letošním roce bylo vše v pořádku.  Teď k samotným výsledkům. U 

novozélandských bílých získal vítěznou cenu na kolekci přítel Pavel Kancnýř .  Čestné ceny na 

kolekce  Karel Jakubův, Ing. Radka Niedermirtlová, Vladimír Vávra a František Páleník. 

Šampiona 1,0 předvedl Vladimír Vávra a šampionku František Páleník. U burgundských 

králíků získal vítěznou kolekci přítel Ing. Pavel Hyťha. Čestné ceny na kolekce získali přátelé 

Ing. Jaroslav Švarc,  Josef Řechka, dvakrát  Ing. Jaroslav Štěrba a dvakrát Ing. Karel 

Vehovský. Šampiona 1,0 předvedl přítel Ing. Jaroslav Štěrba a šampionku 0,1 přítel Ing. Pavel 

Hyťha. V plemeni Kuních velkých získal vítěznou kolekci na hnědé přítel Petr Pavlík. Čestnou 

cenu na kolekci přítel Štěpán Dlouhý a šampionku  Kuv.m. Dagmar Bachurová. U plemene 

Siv. Získal vítěznou kolekci na  Siv.m. přítel Ing. Stanislav Javůrek, čestnou cenu na kolekci 

přítel Ing. Pavel Řídký. Přítel Ing. Stanislav Javůrek získal na samce Šampiona . Čestnou cenu 

na jednotlivce získal přítel Michal Nehéz. U plemene Kalifornský získal vítěznou kolekci na 

černé přítel Jiří Fejkl, čestné ceny na kolekce získali přátelé Miroslav Červ na černé a přítel 

Karel Jeníček na havanovité. Přítel Miroslav Červ získal na samce šampiona a přítel Ing. Jiří 

Topinka šampionku. Příští výstava v Nezvěsticích je naplánována opět na první víkendovou 

sobotu v listopadu a já věřím, že bude opět úspěšná na naváže na předešlé ročníky. 

Samozřejmě vím, že chovatelé našeho klubu mají úspěchy i na ostatních výstavách místního, 

okresního i krajského rozměru a vlastně reprezentují nás všechny a propagují klubová plemena 

králíků. Velmi si vážím stále se prohlubující spolupráci se zahraničními chovateli. I  XXXI. 

Mistrovství je důkazem toho, že vzájemná spolupráce je na dobré úrovni. Věřím, že i chovatelé 

našeho klubu opětují pozvání na plánovanou výstavu v Rakousku. Členská základna našeho 

klubu chovatelů králíků masných plemen čítá 111 členů. Z tohoto počtu jsou tři zahraniční 



chovatelé. Všichni víme, že stárneme a proto nás těší, že do našeho sdružení přicházejí noví 

členové a posilují naše řady. Výbor KCHKMP zjednodušil podmínky přijímání, proto si 

myslím, že otevřenost přiláká do našeho klubu další chovatele. Otevřeli jsme proto naše 

výstavy pro další chovatele. Vážím si všech členů klubu bez rozdílu. Někteří z vás však pracují 

pro klub nad standartně pomáhají při výstavách jako garanti, pomocníci při posuzování 

v typizačních komisích a dalších činnostech.  Řada z vás pomáhá i materiálně, někteří 

posuzovatelé posuzují za sníženou náhradu a já si toho nesmírně vážím. Dovolte mě, abych 

touto cestou poděkoval těm nejvíce aktivním. Děkuji tedy přátelům Ing. Blokešovi, Brůnovi, 

Grigelovi, Huškovi, Ing. Javůrkovi, Kajnarovi, Kaplanovi, Ing. Košťálkovi, Matouškovi, 

Měskovi, Novákovi, Ing. Řídkému, Stolaříkovi, Syrůčkovi, Ing. Švarcovi a Ing. Topinkovi. Za 

podporu XXXI. Mistrovství KCHKMP bych rád poděkoval firmám De-heus, Biofaktory s.r.o., 

rodinnému pivovaru Bernard a Josefu Brůnovi. Výbor KCHKMP se pravidelně scházel 4 x 

ročně na výborových schůzích. Vždy při klubových výstavách v únoru v Holicích v listopadu 

v Nezvěsticích a dvakrát ročně v Holicích v areálu ZO Holice. Schůzky byly bez nákladů. 

Poděkovat bych chtěl všem členům výboru klubu za práci pro nás všechny a hlavně se skláním 

před všemi členy výboru, jelikož se dopravovali na schůzky na vlastní náklady včetně předsedy 

KK. přítele Huška. I proto je hospodaření klubu velice příznivé. Moc všem členům výboru 

klubu děkuji za odvedenou práci.  

V letošním roce nás čekají volby. Volební komise oslovila členy naší základny a s kandidátkou 

vás seznámí. Bylo záměrem omladit nový výbor našeho klubu. Co se týká mojí osoby, po zralé 

úvaze jsem se rozhodl již nekandidovat. Ve výboru  klubu pracuji dlouhých 37 let, často na 

úkor své rodiny. Pro klub jsem pracoval jak jen jsem uměl, jestli dobře, to musíte posoudit vy 

členové klubu. S nostalgií vzpomínám na přítele Oldřicha  Juřinu, bývalého našeho předsedu 

po kterém jsem se stal předsedou. Byl to člověk plně oddaný našemu klubu, pro klub pracoval 

ještě dlouho jako čestný předseda. Dne 16. února tomu bude 10 let, kdy naše řady navždy 

opustil. Moje přání je, aby po volbách hlavní funkce v našem klubu, pokud  je zvolíte zastávali 

přátelé Ing. Řídký, Ing. Javůrek, Pavel Syrůček, Martin Kaplan nebo Ing. Kazbunda.  Jsou 

zkušení funkcionáři, prostředí klubu znají, dovedou se v něm orientovat a jsou nesmírně 

pracovití. Doufám, že klub bude nadále úspěšný a úspěchy budou zdobit i členy klubu.  

Vážení přátelé, vážení hosté na konec mé zprávy mi dovolte všem poděkovat za přízeň, popřát 

všem hodně zdraví, štěstí a pohody do dalších let, krásné odchovy králíků, aby nás vždy náš  

koníček těšil.                                                         

 

                                                                     Děkuji za pozornost. 

                                                                     Ladislav Kašpar- Předseda KCHKMP            

 
 

 

 



Volby výboru a kontrolní komise 2023 
Rok 2023 je pro náš klub rokem volebním. Pětileté funkční období bývalého výboru mělo končit již 

v roce 2022, ale z důvodu omezení způsobené pandemii Covid-19, se na výroční členské schůzi 

v listopadu 2021 v Nezvěsticích odsouhlasilo prodloužení funkčního období o jeden rok. Na výroční 

členské schůzi v únoru 2022 v Holicích se ustavila komise pro přípravu voleb ve složení Ing. Miloslav 

Kazbunda, Ing. Pavel Řídký a Pavel Syrůček.  

Členové této komise vytipovali několik potencionálních kandidátů o práci ve výboru a ty oslovovali. 

Bohužel velká část oslovených z důvodu věku, pracovního vytížení atd. kandidaturu odmítla.  

Všem, kteří se rozhodli a přijali kandidaturu pro klub pracovat buď ve výboru, nebo KK patří velké 

poděkování.  

Samostatná volba proběhla formou anonymní, každý člen klubu obdržel hlasovací lístek, kde bylo 

možné zakroužkováním vybírat z 11-ti kandidátů do 9-ti členného výboru a ze 4 kandidátů do 3 členné 

KK. Před samotnou volbou měli všichni kandidáti možnost se představit, říci o sobě pár základních 

informací. Hlasování proběhlo do připravené volební urny. Členové volební komise ve složení 

Matoušek J., Jakubův K., Novák J., Ing. Hyťha P. z odevzdaných hlasovacích lístků spočítali a 

oznámili výsledky voleb:  

 

Tabulka výsledku voleb do výboru 

pořadí kandidát Počet hlasů 

1. Ing. Stanislav Javůrek 71 

2. Dagmar Bachurová 69 

3. Ing. Blokeš Josef 67 

4. Ing. Kazbunda Miloslav 67 

5. Syrůček Pavel 65 

6. Ing. Řídký Pavel 64 

7. Měska Martin 58 

8. Kaplan Martin 57 

9. Grígeľ Pavol 51 

10. Ing. Vehovský Karel 51 

11. Řechka Josef 30 

 

Výsledkem hlasování byla rovnost bodů na 9. a 10. místě, kde by se muselo rozhodnout následnou 

volbou o devátém postupujícím. Přítel Ing. Karel Vehovský si vzal slovo a vzdal svoji kandidaturu ve 

prospěch Pavla Grígeľa, který se stal devátým členem výboru. 

 

Tabulka výsledků voleb do kontrolní komise 

pořadí kandidát Počet hlasů 

1. Antonín Bašta 64 

2. Jaroslav Hušek 62 

3. Ing. Jiří Topinka 52 

4. Jaroslav Luňák  38 

 



Ustavení nového výboru a kontr. komise 
První a zároveň ustavující schůze výboru KCHKMP proběhla ihned po skončení výroční členské schůze 

11.2.2023.  

Schůzi zahájil a vedl odstupující předseda klubu Ladislav Kašpar  

Schůze byla usnášení schopná, přítomno bylo všech 9 nově zvolených členů výboru. Jmenovitě 

Dagmar Bachurová, Ing. Josef Blokeš, Pavol Grígeľ, Ing. Stanislav Javůrek, Martin Kaplan, Ing. Miloslav 

Kazbunda, Martin Měska, Ing. Pavel Řídký a Pavel Syrůček. 

Odstupující předseda Ladislav Kašpar zahájil jednání ustavující schůze výboru. V prvé řadě 

pogratuloval všem členům nového výboru k úspěchu ve volbách a vyzval přítomné , aby si ze svého 

středu zvolili nového předsedu KCHKMP. Přítomní oslovili s nabídkou funkce předsedy přítele Ing. 

Pavla Řídkého. Ten tuto nabídku přijal. Ladislav Kašpar dal hlasovat o novém předsedovi. Výbor 

zvolil novým předsedou Ing. Pavla Řídkého. Hlasovalo 8 hlasů pro, 1 zdržel. 

Následně se rozdělili a obsadili všechny ostatní funkce. Každý byl do své funkce zvolen 8 hlasů pro, 

1 zdržel.                 

 

Výbor KCHKMP na volební období 2023 - 2027 

  

Funkce Jméno 

Předseda Ing. Řídký Pavel 

Místopředseda Ing. Javůrek Stanislav 

Jednatel Syrůček Pavel 

Pokladník Bachurová Dagmar 

Poradce chovu Nb Ing. Kazbunda Miloslav 

Poradce chovu Bu Kaplan Martin 

Poradce chovu Kal Měska Martin 

Poradce chovu Kuv, Siv, Ni Grígeľ Pavol 

Zahraniční spolupráce Ing. Blokeš Josef 

 

 

Kontrolní komise  
  

Funkce Jméno 

Předseda Hušek Jaroslav 

Člen komise Bašta Antonín 

Člen komise Ing. Topinka Jiří 

 
 



 Úvodní zpráva nového předsedy Ing. Pavla Řídkého 

 

Vážené dámy, pánové, přátelé chovatelé, 

Nejdříve musím poděkovat všem za důvěru a po zvolení předsedou Klubu si uvědomuji 

moji zodpovědnost, kterou tato funkce obnáší. Po zvolení si nešlo večer doma 

nevzpomenou na všechny mé předchůdce, na věci, které pro Klub udělali, na všechny 

akce, které udělaly náš Klub tím, čím je. Za to jim patří velký obdiv a poděkování. Náš 

Klub patří k nejsilnějším klubům a to nejen počtem členů, ale i kvalitou a počtem 

vystavovaných zvířat. Naše klubové výstavy považuji za jedny z nejlepších, protože 

řadu jiných klubových výstav posuzuji a jsem účastníkem dne při posuzování i 

vyhodnocování výstav. Cílem nového výboru bude určitě udržení stávajícího formátu 2 

klubových výstav a přesvědčit další chovatele ke vstupu do Klubu. 

Zvolení členové nového výboru Klubu jsou pracovití chovatelé a jsem přesvědčen, že 

činnost Klubu se bude dále rozvíjet i v dnešních, ekonomicky náročných podmínkách. 

Vnímám i poznámky a kritické připomínky k činnosti, které budeme řešit, určitě 

budeme pracovat na větší informovanosti členské základny, zápisy z výborových schůzí 

budou přístupny všem členům, přemýšlet co zlepšit,  co ještě posunout k lepší úrovni. 

Po zvolení nové ÚOK se musí řešit i komunikace mezi všemi kluby a ÚOK.  Jsme Klub, 

který nemá v současnosti žádný plemenný chov ani na jedno zastoupené plemeno. 

Otázkou a k zamyšlení je, proč všeobecně klesl počet plemenných chovů, proč o to 

špičkoví chovatelé nemají zájem. U masných plemen patříme k republikové špičce. 

Určitě je např. nutná změna pravidel při schvalování těchto chovů. 

Dalším významným úkolem bude ekonomika činnosti Klubu, sehnání sponzorů na naše 

výstavy a zajistit vyrovnané rozpočty našich akcí. 

 

Přeji všem hodně zdraví a chovatelské úspěchy a těším se na osobní setkání s vámi na 

kterékoliv výstavě, které se zúčastníte a hlavně na nejbližší „speciálce“ v Nezvěsticích 

2023 

 

        Ing. Pavel Řídký 

 

 

 



Životní jubilea členů klubu 

1. 6. – 31. 12. 2023 

V druhém pololetí roku 2023 oslaví své životní výročí tyto přátelé z našeho klubu. 

50 let      75 let 

23. 9.   Syrůček Pavel   16. 8.   Pecka Miroslav 

55 let       25. 8.  Pavlík Petr 

30. 12. Grígeľ Pavol   2. 11.  Trnka Josef 

60 let      80 let  

22. 9.  Luňák Jaroslav   20. 10.  Janíček Ladislav 

65 let      29. 11.      Menoušek Stanislav 

30. 8.    Mgr. Podhorský Miroslav 

23. 10. Svatek Václav     

            

                                                                            

Všem oslavencům přejeme hlavně 

zdraví a štěstí v osobním a profesním 

životě. Mnoho kvalitních a zdravých 

odchovů a mnoho úspěchů na 

výstavách.      

  

             Přeje Výbor klubu. 

 

 

 



Členská základna k 30. 4. 2023 
 

Klub chovatelů králíků masných plemen má 110 členů z toho je 6 čestných členů.  

V roce 2022 naše řady opustili  
Úmrtím  

Ing. Tůma Zdeněk  dne 22. 11. 2022 

Na vlastní žádost 

Ing. Beneš Bohumír, Kulštejn Petr, Novotný Petr, Ondrouch Tomáš 

 

V roce 2022 naše řady rozšířili 
Přijali jsme při výroční členské schůzi v Holicích 12. 2. 2022. 

Karmazín Vít, Liškov 15, 335 01 Nepomuk, chovatel  Bu 

Gregor Josef, Nad Hájke 905, 687 62 Dolní Němčí, chovatel Kal 

Nehéz Michal, Petra Bezruče, 435 22 Braňany, chovatel Siv 

Filip Miroslav, Počáply 18, 533 04 Sezemice, chovatel Kal 

Rédl Jaromír MCH, Libická Lhotka 26, 582 77 Libice na Doubravou, chovatel Bu  

Všichni se zapojili do činnosti klubu a již prezentují své chovy na klubových výstavách.  

 

Změny v letošním roce 2023  

 

Nový člen: 
Antonín Suchánek, Pitkova 454, 517 73 Opočno, chovatel Kalč. 

Při výroční členské schůzi jsme jednohlasně přijali za člena přítele Antonína Suchánka 

z Opočna, chovatele Kalč. Vystavil na speciálce v Holicích 3 králíky 95b, 94,5b, 94b. 

 

Úmrtí: 
František Páleník dne 11.3.2023. Více na Františka vzpomene Láďa Kašpar 

v následujícím článku. 

 

Aktualizovaný seznam členů je komunikován na internetových stránkách klubu. 

 Přihlášky, změny členství , změny kontaktů a adres prosím zasílejte na: 

Pavel Syrůček, Drozdice 11, 530 02 Pardubice, nebo na email 

pavel.syrucek@seznam.cz , případně na telefon 737 063 422. 
 

 



Vzpomínka na přítele Františka Páleníka 
 

Dne 11. 3. 2023 naše řady na vždy opustil kamarád a přítel František Páleník. Čest jeho 

památce. Do klubu vstoupil v roce 1994. Jeho vysněné plemeno byli novozélandští bílý 

králíci.  První výstavou po vstupu do klubu byla Národní výstava drobného zvířectva 

v Brně. V té době ještě předváděl králíky s okresním tetováním. Vystavil tříčlennou 

kolekci a dva jednotlivce s velice dobrým hodnocením v průměru 94,8 bodu. 

V začátcích vystavoval hlavně na celostátních výstavách mladých králíků, které se v té 

době konaly převážně na Moravě. V roce 1997 vystavil své miláčky na Mistrovství 

KCHKMP v Holicích, kde získal vítěznou kolekci. V tomto roce předvedl výborné 

kolekce na CVM králíků ve Slavkově u  Brna. Od této doby se pravidelně umísťoval na 

celostátních a klubových výstavách na předních místech a proslavoval kvalitu svých 

králíků. Za svůj bohatý chovatelský život získal nespočet ocenění, mistrů republiky, 

šampionů a vítězných pohárů. V žebříčku klubové soutěže se pravidelně umísťoval na 

předních pozicích. V roce 2016 a 2017 se stal mistrem klubu králíků Nb. Na jeho 

poslední výstavě, která se konala v Holicích 11.2.2023, jako XXXI. Mistrovství 

KCHKMP předvedl opět špičkovou kolekci, která obdržela 383,5 bodu, byla 

vyhodnocena jako druhá nejlepší kolekce novozélandských králíků a v silné konkurenci 

získala čestnou cenu. Františkova životní dráha skončila přesně za měsíc. Život zasvětil 

chovatelství, které mu bylo vším a my na jeho osobnost a jeho králíky nikdy 

nezapomeneme.  

                                                               Z archivních materiálů Láďa Kašpar.     

 

 

 

Evropská výstava králíků a morčat 2024 v ČR 

15. – 17. 11. 2024 v Lysé nad Labem 

 

Připravme se na tuto mimořádnou výstavu a předveďme kvalitu našich plemen 

v hojném počtu. Jedná se o vrchol, který by si neměl žádný klubový chovatel nechat 

ujít. Pojďme a ukažme Evropě, že masná plemena králíků v ČR umíme. 

 

 



 

Zhodnocení 31. mistrovství KCHKMP Holice 
 

Výstava 31. mistrovství našeho klubu proběhla v Holicích 11.2.2023. Výstava se po časech 

Covidu-19, kdy se v roce 2020 nekonala a v roce 2021 její velikost a návštěvnost silně 

ovlivnila nejistota konání způsobené změnami opatření proti šíření Covid-19. Letos se opět 

podařilo připravit krásnou přehlídku našich plemen králíků. Na výstavu bylo přihlášeno 558 

králíků od 79 vystavovatelů. Rozložení v rámci plemen viz tabulka: 

 

plemeno počet králíků  počet vystavovatelů 

Nb 128 19 

Kuvh 23 7 

Kuvm 49 10 

Sivž 15 4 

Sivm 41 7 

Bu 157 25 

Ni 5 1 

Kalč 118 19 

Kalm 10 4 

Kalhav 12 3 

celkem 558 79 

 
Potěšující byla tradiční účast zahraničních vystavovatelů. Zastoupeny byly tradičně všechny 

sousední země. Podíl jednotlivých zemí najdete v přiložené tabulce. Jedná se o přihlášená 

zvířata. Bohužel jeden slovenský chovatel ze zdravotních důvodů 12 králíků nedodal. 

Musím vyzvednout přátelé z Rakouska, kteří expandují a úspěšně rozšiřují česká plemena 

Kuní velký a Siamský velký ve své zemi. Zato jim patří velký obdiv a poděkování. 

 

země králíků  vystavovatelů 

Česko 473 64 

Slovensko 26 5 

Rakousko 31 4 

Polsko 8 3 

Německo 20 3 



 

NOVOZÉLANDSKÝ BÍLÝ     

  barva č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE  45 - 48 383,5 Niedermirtlová Radka 

      

ŠAMPION 1,0:  1.  117 97,0 Jurica Pavel 

 2.  111 96,5 Niedermirtlová Radka 

 3.  21 96,5 Niedermirtlová Radka 

      

ŠAMPION 0,1:  1.  67 97,0 Vavra Vladimír 

 2.  48 96,5 Niedermirtlová Radka 

 3.  116 96,5 Jurica Pavel 

      

ČESTNÉ CENY:  49 - 52 383,5 Páleník František 

   65 - 68 383,0 Vavra Vladimír 

      

NEJLEPŠÍ SRST Nb VĚNOVAL KAREL JAKUBŮV  

   55 96,0 Kašpar Ladislav 
 

 

Výstava byla otevřená i pro české chovatele mimo klub. Této možnosti využilo 7 českých 

chovatelů mimo klub a přihlásilo 42 králíků. Opět jeden ze zdravotních důvodů nedodal 8 

králíků. Z těchto chovatelů jeden projevil zájem o členství v klubu.  

 

Výstavu posoudilo 8 posuzovatelů ve složení Andrš Jiří, Ing. Blokeš Josef, Kajnar Vojtěch, 

Kotyza Milan, Livora Petr, Ing. Řídký Pavel, Stolařík Lumír, Vacek Jiří vedoucího 

posuzovatelů dělal Ing. Blokeš Josef. Posuzovali vždy dva jedno plemeno systémem sudá 

lichá. Posouzení bylo korektní a spravedlivě ohodnotilo stav jednotlivých králíků. 

V přiložené tabulce najdete přehled ocenění jednotlivých plemen. 

 

  91,0 91,5 92,0 92,5 93,0 93,5 94,0 94,5 95,0 95,5 96,0 96,5 97,0 
výluka + 
nekl. 

Nb         1 3 7 10 29 39 13 4 2   

Bu 1 3 5 9 15 12 39 24 23 10       10 

Kal   1 2 2 7 12 30 29 23 7 3     13 

Kuv 1 1 4 3 3 7 6 14 11 7 1     13 

Siv 1   4 1 2 6 9 8 9 5 2     6 

 

V závěru ještě znovu připomeneme vítěze jednotlivých plemen. Všem vítězům gratulujeme 

a všem zúčastněným děkujeme za výbornou prezentaci našich plemen, kterou navštívilo 300 

návštěvníků a většina z nich si nakoupila vytoužené plemeno do svých chovů.  

 

  



BURGUNDSKÝ     

   č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE  343 -346 380,0 Ing. Hyťha Pavel 

      

ŠAMPION 1,0:  1.  387 95,5 Ing. Vehovský Karel 

 2.  303 95,5 Ing. Štěrba Jaroslav 

 3.  339 95,5 Ing. Štěrba Jaroslav 

      

ŠAMPION 0,1:  1.  302 95,5 Srkala Pavel 

 2.  383 95,5 Ing. Vehovský Karel 

 3.  340 95,5 Ing. Štěrba Jaroslav 

      

ČESTNÉ CENY:  275 - 278 378,5 Řechka josef 

   303 - 306 378,0 Ing. Štěrba Jaroslav 

   371 - 374 378,0 Langšádl Pavel 

     (věnoval předseda KCHKMP) 

 

KUNÍ VELKÝ HNĚDÝ + 
MODRÝ    

  barva č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE Kuvm 153-156 380,5 Raudaschl Georg 

      

ŠAMPION 1,0:  1. Kuvh 127 95,5 Warmuth Manfred 

 2. Kuvm 153 95,5 Raudaschl Georg 

      

ŠAMPION 0,1:  1. Kuvm 172 96,0 Achleitner Hanz-Jurgen 

 2. Kuvm 167 95,5 Tásler Otto 

      

ČESTNÉ CENY: Kuvm 181 - 184 380,0 Bogacz Pavel 
 

SIAMSKÝ VELKÝ ŽLUTÝ + MODRÝ   

  barva č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE Sivž 202 - 205 381,0 Vrecar Leon 

      

ŠAMPION 1,0:  1. Sivm 248 95,5 Ing. Javůrek Stanislav 

      

ŠAMPION 0,1:  1. Sivm 222 96,0 Syrůček Pavel 

      

ČESTNÉ CENY: Sivm 225 - 228 377,5 Achleitner Hanz-Jurgen 
 

 

 



KALIFORNSKÝ ČERNÝ + MODRÝ + HAVANA + NITRANSKÝ 

  barva č. klece body vystavovatel 

VÍTĚZNÁ KOLEKCE Kalč 457 - 460 381,5 Franta Zdeněk 

      

ŠAMPION 1,0:  1. Kalč 431 95,0 Měska Martin 

 2. Kalm 535 95,0 Bachurová Dagmar 

 3. Kalč 531 95,0 Jeníček Karel 

      

ŠAMPION 0,1:  1. Kalč 428 96,0 Filip Miroslav 

 2. Kalč 438 96,0 Ing. Košťálek Josef, Ph.D. 

 3. Kalm 541 95,5 Dornig Lutz 

      

ČESTNÉ CENY: Ni 412 - 415 380,5 Luňák Jaroslav 

  Kalč 429 - 432 380,5 Měska Martin 
 

 

POHÁR KANINO VĚNOVAL KLUB 
KANINO   

   č. klece body vystavovatel 

  Kuvm 161 - 164 380,0 Achleitner Hanz-Jurgen 

  Sivm 241 - 244 377,5 Kubišta Ivan 

      

POHÁR PRO NEJLEPŠÍHO ZAHRANIČNÍHO VYSTAVOVATELE 

  barva č. klece body vystavovatel 

  Kuvm 153 - 156 380,5 Raudaschl Georg 

      

POHÁR PRO ZAHRANIČNÍ VYSTAVOVATELE VĚNUJE PŘEDSEDA KLUBU KCHKMP 

  barva č. klece body vystavovatel 

  Kuvh 127 95,5 Warmuth Manfred 

  Bu 279 95,0 Wilczyński Daniel 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zpráva předsedy ZO Holice Aleše Valenty 
Vážení přátelé chovatelé masných plemen králíků, 

děkuji za prostor ve vašem zpravodaji. Chtěl bych touto cestou reagovat na připomínku přítele Milana 

Kotyzy při vaší výroční členské schůzi, která proběhla 11. 2. 2023 v Holicích. Jednalo se o participaci 

na zisku z výstav, jako spolupořadatele. 

Každoroční výstavu Mistrovství KCHKMP pořádáme v Holicích již od roku 1991. Jsme hrdí, že jste 

s naší práci spokojeni a zůstáváte nám věrni. Po celou tu dobu ZO Holice zajišťuje full servis pro Vás 

i pro králíky od středy do soboty. Ale práce na přípravách výstavy začínají mnohem dříve. Jedná se o 

mnoho hodin příprav a organizační činnosti, které nejsou vidět, ale jsou důležité.  

Po celé ty roky je zapotřebí udržovat chovatelský areál v reprezentativním stavu, abychom zde mohli 

vaší výstavu pořádat. Toto se nám daří díky finančním zdrojům z města Holice a krajského úřadu 

Pardubice a pronájmu části areálu. Každoročně investujeme velké množství financí do údržby a 

zlepšení výstavních prostor. Jen v posledních dvou letech jsme museli realizovat kompletní výměnu 

střech v celkovém nákladu přes 1 milion Kč. 

Nejedná se jen o budovu, ale i o výstavní fundus. V posledních letech jsme zlepšili hygienu králíků 

tím, že jsme pořídili nové podlážky, napáječky a klece. Ke klecím se ještě vrátím, bylo nám vyčítáno, 

že jsme si je pořídili díky pořádání 3. středoevropské výstavě. Ano je to tak, ale žádost nemohl podat 

klub, ale domácí holická organizace, jinak by Pardubický kraj nemohl žádosti vyhovět. ZO Holice tyto 

klece obdržela od Pardubického kraje k užívání za podmínky případného zapůjčení na jiné akce 

v rámci kraje. Neobdržel je klub, ale ZO Holice. Bonusem klubu je, že jsou vždy použity při vaší 

výstavě. Zbylá část dotace šla ve prospěch klubu, přestože ji získala ZO Holice. Holicím z toho 

nezůstalo nic jiného. 

Sáhněte si do svědomí co klub pro organizování výstavy dělá. Ano 4 členové ZO jsou zároveň členy 

KCHKMP jmenovitě Kašpar Ladislav, Bachurová Dagmar, Kaplan Martin a Pavel Syrůček, kteří 

odvedou velký díl práce. Dále pomůže několik dobrovolníků při posuzování a v kanceláři. Této pomoci 

si velmi vážíme a moc za ní děkujeme. A tím to končí. Vše ostatní realizují členové ZO Holice. Jedná 

se o přípravu areálu, stavbu klecí, krmení a napájení, tisk a šití katalogu, vstupní a výstavní pokladna, 

garanti, noční hlídání, v neposlední řadě občerstvení a následný úklid, čištění a uskladnění výstavního 

materiálu. 

Výsledek výstavy je takto dobrý, protože všichni členové ZO Holice veškerou práci pro blaho výstavy 

klubových vystavovatelů dělají zdarma ve prospěch ZO Holice. Kdybychom proti zisku odečetli 

pronájem areálu, výstavního materiálu a náklad na práci členů. Byl by výsledek hospodaření 

v červených číslech.  

Přivítáme každou případnou participaci klubu na této hypotetické ztrátě a rádi tyto peníze vrátíme do 

vybavení výstaviště, které slouží a doufám, že i bude pro váš klub. 

        

Aleš Valenta předseda ZO Holice 

 

 



Vyúčtování 31. mistrovství KCHKMP - ZO Holice 
položka příjem vydání 

příspěvek na činnost 300 x 50,-     15 000 Kč    

katalogy pokladna 151 x 50,-       7 550 Kč    

poplatky  vystavovatelů      31 190 Kč    

z prodeje zvířat      15 215 Kč    

poháry na mistry 2022         7 484 Kč    

poháry + štítky                20 515 Kč  

posuzovatelé Vacek J.                    600 Kč  

posuzovatelé Andrš J.                 1 050 Kč  

posuzovatelé Livora P.                    920 Kč  

posuzovatelé Kotyza M.                 1 660 Kč  

posuzovatelé Stolařík L.                    900 Kč  

posuzovatelé Kajnar V.                 1 750 Kč  

posuzovatelé Řídký P.                         0 Kč  

posuzovatelé Blokeš J.                         0 Kč  

inzeráty v časopisu Chovatel                   1 210 Kč  

tisk katalogů                10 080 Kč  

stravné při výstavě                10 200 Kč  

voda                      450 Kč  

otop                   1 450 Kč  

elektřina                   1 580 Kč  

úklidové prostředky                      500 Kč  

tisk plakátů                      400 Kč  

krmení obilí, seno , sláma                   1 450 Kč  

emanox                      250 Kč  

propan-butan                      500 Kč  

oceňovací lístky, pokladní bloky                   1 150 Kč  

likvidace hnoje                      400 Kč  

stravné při brigádách                   2 280 Kč  

doprava sponzorské pivo a krmeni, odvoz hnoje atd.     nevyčísleno  

celkem      76 439 Kč             59 295 Kč  

zisk                                       17 144 Kč  

        

Občerstvení kantýna 

položka příjem vydání 

Sponzorský dar Jiří Novák   2.000,-    

Sponzorský dar Ing. Jaroslav Švarc   2.000,-    

Sponzorský dar Josef Brůna 15 kg  hovězí maso    

uzené na večírek     2.133,-  

sud piva     1.200,-  

celkem   4.000,-  3.333,-  

Rozdíl zaplacen do pokladny kantýny 667,- Kč 

Z hovězího masa byl uvařen guláš k obědu při posuzování. 

Jelikož spousta chovatelů přivezla nějaké občerstvení (pivo, zákusky, masné výrobky, atd…..) 

rozdávané zadarmo - zisk z kantýny 1.732,- Kč. 



Vyúčtování práce spojené s 31. mistrovstvím KCHKMP v Holicích 
 
ZO ČSCH Holice     

činnost 
počet 
lidí hodiny celkem 

propagace, rozvoz letáků 8 1 8 

stavění klecí 18 7 126 

středa      0 

připrava areálu + příjem 2 10 20 

čtvrtek     0 

posuzování 4 6 24 

krmrní 5 3 15 

pátek     0 

krmení a příprava výstaviště 5 5 25 

tisk a tvorba katalogu 3 3 9 

sobota     0 

pokladna prodej + příprava 2 9 18 

pokladna vstup 4 7 28 

garanti 7 8 56 

likvidace výstavy     0 

bourání klecí 11 8 88 

mytí misek 4 2 8 

dezinfekce misek a klecí 2 1 2 

úklid areálu 2 4 8 

občerstvení      0 

příprava obědů guláš, polévka 2 6 12 

čt 3 11 33 

pa 3 12 36 

so 3 8 24 

      0 

      0 

     

celkem     540 

 

KCHKMP     

činnost počet lidí hodiny celkem 

příprava rodokmenů 1 8 8 

zpracování posuzování 2 8 16 

kolekce 2 3 6 

zapisování posuzovatelů 7 6 42 

nosič posuzovatelů 6 6 36 

     

celkem     108 

 

Práce členů obou organizací jmenovitě Ladislav Kašpar, Dagmar Bachurová, Martin Kaplan a Pavel Syrůček  

odpracovaná v době výstavy čtvrtek až sobota není započítané ani do jedné tabulky. 



Vyhodnocení soutěže o mistra klubu 2022 

Soutěž mistrů klubu byla velmi ovlivněna nejistotou konání mistrovství v Holicích způsobené 

pandemii Covid-19. Velká část členů holickou výstavu vůbec neobeslalo, nebo jen malým množstvím 

králíků. Přesto k vyhodnocení soutěže a ocenění nejlepších při výroční členské schůzi došlo. 

V tabulkách kompletní vyhodnocení jednotlivých soutěží. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Burgundský  

pořadí chovatel  Holice Nezvěstice celkem 

1. Ing. Hyťha Pavel 22 24,5 46,5 

2. - 3. Řechka Josef 22,5 22,5 45 

2. - 3. Ing. Štěrba Jaroslav 22 23 45 

4. Ing. Vehovský Karel 20,5 21,5 42 

5. Ing. Švarc Jaroslav 17 21 38 

6. Karmazín Vít 14 17 31 

7. Menoušek Stanislav 16 13 29 

8. Mgr. Podhurský Miroslav 15 10 25 

9. Slovík Lubomír 20,5 0 20,5 

10. Stolařík Lumír 0 18 18 

11. Ing. Hynek Lukáš 0 17,5 17,5 

12. Rédl Jaromír 16,5 0 16,5 

13. Srkala Pavel 15 0 15 

14. Pipek Jiří 10,5 0 10,5 

15. Ing. Sykora Miloš 9,5 0 9,5 

Novozélandský bílý 

pořadí chovatel  Holice Nezvěstice celkem 

1. Kašpar Ladislav 22 21,5 43,5 

2. Ing. Niedermirtlová Radka 19,5 22 41,5 

3. Bašta Antonín 20,5 18 38,5 

4. Jakubův Karel 15 22 37 

5. Kancnýř Pavel 0 22,5 22,5 

6. Matoušek Jaroslav 0 22 22 

7. - 9. Buček Pavel 21,5 0 21,5 

7. - 9. Páleník František 0 21,5 21,5 

7. - 9. Vávra Vladimír 0 21,5 21,5 

10. - 11. Kašpar Jindřich 0 20 20 

10. - 11. Kazbunda Miloslav 0 20 20 

12. Luňák Jaroslav 0 17 17 

13. Jiránek Vladimír 14 0 14 

14. Kreisinger Roman 13,5 0 13,5 



Kalifornský 

pořadí chovatel  Holice Nezvěstice celkem 

1. Ing. Topinka Jiří 15,5 21,5 37 

2. Fejkl Jiří 15 21,5 36,5 

3. Dlouhý Štěpán 15,5 17 32,5 

4. Jeníček Karel 0 21,5 21,5 

5. - 6. Červ Miroslav 0 21 21 

5. - 6. Gajdůšek Jaroslav 21 0 21 

7. Gregor Josef 20,5 0 20,5 

8. Franta Zdeněk 19,5 0 19,5 

9. Blažek Radek 19 0 19 

10. Hušek Jaroslav 18 0 18 

11. Filip Miroslav 17,5 0 17,5 

12. Hájek Antonín 16 0 16 

13. Buček Pavel 10,5 0 10,5 

14. Špičák Bohumil 8 0 8 

15. Měska Martin 0 5,5 5,5 

16. Bachurová Dagmar 0 5 5 

17. Kafka Jaroslav 3 0 3 

 

Kuní velký a Siamský velký 

pořadí chovatel  Holice Nezvěstice celkem 

1. Ing. Javůrek Stanislav 20 19 39 

2. Syrůček Pavel 18 19 37 

3. Dlouhý Štěpán 15 20,5 35,5 

4. Kubišta Ivan 18,5 13 31,5 

5. Pavlík Petr 7,5 20,5 28 

6. Ing. Řídký Pavel 8 17,5 25,5 

7. Bachurová Dagmar 0 19,5 19,5 

8. Kafka Jaroslav 17,5 0 17,5 

9. Ing. Topinka Jiří 13,5 3,5 17 

10. Nehéz Michal 0 16,5 16,5 

11. Kaplan Martin 0 16 16 

12. Ing. Bareš Jiří 15 0 15 

13. Luňák Tomáš 2 10 12 

14. Hájek Antonín 6 0 6 

15. Luňák Jaroslav 5,5 0 5,5 
 

 



 

Siamský velký králík  - 30 let na našich výstavách 
 

Článek o králících Siv vyjde, nebo v době vydání Zpravodaje již vyšel v časopise Chovatel, přesto jen  

připomenutí a několik informací o Siv i v našem Zpravodaji. 

Rok 2022  byl již 30 rokem, kdy je toto plemeno uznáno a chováno jak v ČR, ale i Slovensku, Polsku, 

Německu a Rakousku. O zvířatech dovezených do Lotyšska nemáme v poslední době  zpětné 

informace. Plemeno si našlo své chovatele  a za to všem chovatelům patří velký dík, protože plemeno 

nezaniklo, neživoří a s hezkými zvířaty se setkáváme na všech druzích výstav.  Siv je uznán ve dvou 

barevných rázech, žlutém a modrém . Něco málo z historie, Siv žlutý byl uznán na CVK v Brně v roce 

1992, modrý ráz je mladší, byl uznán na Evropské výstavě v Brně v roce 1998. Se  šlechtěním Siv žl. 

se začalo  v letech 1986 – 1987.  

Především naše 2 klubové výstavy  by měly sloužit k možnosti porovnání kvality zvířat, spojit a najít 

další chovatele . Osobní kontakt, výměna zkušeností a i výměna zvířat má velkou hodnotu a to nejen 

chovatelskou.  

Oba dva barevné rázy patří mezi plemena zajímavá, ale i zároveň chovatelsky náročnější z důvodu 

splnění barevného standardu. Pro dobré růstové schopnosti , jateční výtěžnost, ranost , plodnost, ale i 

zajímavé zbarvení si toto plemeno našlo dostatek příznivců mezi neorganizovanými chovateli při 

produkci jatečních králíků  jak v čistokrevné plemenitbě, tak v různých hybridních kombinacích 

s ostatními masnými plemeny.  

Pomocí regeneračního křížení se daří držet dostatek nepříbuzných zvířat a to v obou barevných rázech. 

Bohužel regenerační křížení pomocí králíků Kal a Kuv přineslo i problémy , protože do žluté barvy se 

z těchto plemen dostala vloha pro  modrou a bohužel i havanovitou barvu . Hlavně havanovitá vloha 

způsobila velké problémy u obou barevných rázů. Bohužel výskyt těchto vloh se projevil až po 

několika generacích  a i přes velmi přísnou selekci se  nestandardní zvířata občas vyskytují. Několik 

linií bylo úplně zlikvidováno. U některých linií se objevily i bílé spodiny pírek. 

Standard plemene popisuje detailně Vzorník plemen králíků, u pozic č.1-4 není větší problém, 

vyskytují se obvyklé vady a je jen na selekci chovatelů, aby do chovu byli zařazení  ti nejlepší jedinci. 

Problematická pozice je pozice č.5. a občas i pozice č.6. 

Na výstavě by měl být vidět jednoznačný rozdíl v barvě u modrého rázu Siv proti králíkům Kuv 

modrým. U králíků Siv se vystavují jen výstavní heterozygoti, toto je nutné stále připomínat. 

Nyní pro opakování a připomenutí  to základní o  barvě  a znacích : 

 

Siv- žlutý : Barva krycího chlupu je velmi světle nažloutle šedá (madagaskarová), směrem k bokům 

dále zesvětluje. Zde si dovolím poznámku o barvě mléka, či mléčné žluti s důrazem na slova „velmi 

světle“ (úplně bílá barva těla není také správně). Zátylek a lopatková partie jsou o něco málo tmavší. 

K siamským znakům patří výrazně tmavší  (avšak bez ostrého ohraničení) maska , oční kroužky, uši, 

končetiny a pírko. Dalším siamským znakem je méně výrazný hřbetní pruh, (u dospělých zvířat téměř 

není) čelní zrcadlo a skráňové skvrny. U většiny Siv se místo čelního zrcadla objevuje líbivější 

tzv.siamský kříž, který vzniká právě kontrastem světlé barvy a neostrým ohraničením tmavších uší , 

tmavší masky a očních kroužků. Spodina pírka může být světlejší, než jeho svrchní část. barva drápů 

je rohovitá (předností jsou tmavé drápy). Posledním důležitým znakem heterozygotů – výstavních 

zvířat-  je barva oka a barva panenky. Barva oka je hnědá (světle hnědá), s výraznou silně světélkující 

karmínovou / červenou /panenkou.  

 



Siv – modrý : Barva krycího chlupu je slonovinová až krémová s lehkým modře madagaskarovým 

nádechem (zbarvení isabella). Laicky řečeno světlá krémová barva, mírně namodralá. Zbarvení Si 

znaků, které jsou totožné jako u žlutého rázu, je tmavší, lehce šedomodré až břidlicové. Spodina pírka 

je krémová, barva očí je šedomodrá, panenka - karmínová opět silně světélkuje, drápy tmavé, 

rohovité. 

Na výstavě by měl být vidět jednoznačný rozdíl v barvě u modrého rázu Siv proti králíkům Kuv 

modrým. 

U heterozygotních zvířat však existuje velká variabilita v pozici 5, vyskytují se zvířata od velmi 

světlých až po tmavá, připomínající spíše homozygoty. Zde je přísně nutná selekce těchto krajních 

extrémů. Hlavně modrý ráz měl a má ještě problémy s častým výskytem tmavších zvířat. 

Důležitým selekčním kritériem obou barevných rázu  je také barva drápů a barva oka. Hlavně u barvy 

oka a panenky nesmíme do chovu zařazovat zvířata, dovolím si název „ něco mezi“ heterozygotem a 

homozygotem. U těchto zvířat se vyskytuje většinou i tmavší až tmavá barva těla  s nevýraznými – 

slitými znaky. Všechna nestandardní zvířata musí končit v jateční produkci, pokud jsou někdy, 

převážně z nezkušenosti vystavena, musí být klasifikována ,,výlukou,,  s uvedeným důvodem. 

Velkým problémem jsou u modrého rázu nažloutlá zvířata, a to jak v barvě těla, tak i barvě znaků, 

ještě horší je výskyt ,,modro – havanovité,, barvy. Tato zvířata mají i problém v podsadě, případně se 

vyskytuje i nežádoucí mezibarva. Bohužel, zde není jiné řešení než zvířata vyřadit z chovu. 

U obou barevných rázů je potřeba hlídat i zbarvení spodiny pírek a vyřazovat zvířata z chovu 

především s velmi světlými až bílými konci pírek.  

Podsada králíků Siv je světlejší než krycí barva, spíše bílá, což není vadou. Tato pozice  určitě není 

jen pozice s 9 b.na oc. lístku. Pozor na jakékoliv  mezibarvy, či jen náznaky – vždy tato zvířata vyřadit 

z chovu. 

V poslední době se jako nejlepší regenerace jeví použití plemena Vm, které vrátilo původní a 

požadovanou  barvu Siv m. 

Dosáhnout ideální siamské zbarvení je určitě snahou všech chovatelů. Nesmíme zapomenout však ani 

na další vlivy,  vliv línání / 3x ročně v prvním roce života/ , vliv tmavnutí v zimních měsících – 

podobně jako Kal, dodržovat samostatný odchov po odstavu, vyhnout se skupinovému odchovu 

z důvodu toho, že hlavně u samic při ztrátě chlupů např. v říji  nebo při jakékoliv ztrátě chlupů dorůstají 

tmavší chlupy a vzniká nežádoucí skvrnitost a zvířata  tmavnou. 

Ze zkušenosti  je ideální vystavovat mláďata ve věku 5 až  6 měsíců,  je proto nutné plánovat narození  

dle konání výstav a účasti na nich. V 6. měsíci věku je Siv opravdu nádherný králík. Žlutý ráz je na 

skvrnitost  a barevnou nestálost choulostivější, než modrý. Velkou roli hraje i typ králíkárny a její 

umístění. Nutností je  samostatný odchov výstavních zvířat od 3 měsíců. 

Pátý měsíc věku je i důležitým selekčním kritériem v pozici 5 a 6. Hlavně u zimních vrhů se stává, 

že i mláďata heterozygotní jsou po opuštění hnízda tmavší. V 5. měsíci věku pokud králík není světlý 

a není  v ideální barvě  a znacích , nebude ideální ani starší, spíše naopak. 

Závěrem ještě jedou poděkování všem chovatelům za udržení a chov plemena Siv, s přáním aby toto 

plemeno bylo na našich výstavách ještě více rozšířeno a přinášelo chovatelům radost. 

 

         Ing. Pavel Řídký 

 

 

 

 



Kuní velký králík očima Pavla Grígeľa 

dovolte mi pár slov k plemeni králíků Kuní velký uznanému ve dvou barevných rázech hnědém a 

modrém.  

Hmotnost je základ u všech plemen králíků, zejména pak u masných plemen. Kuní velcí králíci mají 

předepsanou hmotnost 4-5 kg pro plných 10 bodů v pozici č. 1 u dospělých králíků. Z pohledu 

šlechtění je lepší dosahovat hmotnost v horní hranici. Podle vzorníků pro posuzování králíků z roku 

2020 se na výstavách králíci váží s přesností na dvě desetinná čísla, např. 4,68 kg. Vyšší nebo naopak 

nižší hmotnost je klasifikována jako výluka. 

Ve tvaru hodnotíme průběh hřbetní linie, kůži, pírko, zevní pohlavní orgány a tvar končetin. Zde bych 

doporučil zaměřit se na hřbetní linii a upnutou kůži na hrudi. Vystouplé kyčelní hrboly již nejsou tak 

častou vadou, spíš se objevuje mírně sražená nebo mírně kolmá záď. Objevuji se také deformace 

pohlaví. Především rozštěp pyje nebo uzdička. Obojí pohlavní deformace je dědičná a klasifikovaná 

jako výluka. U pírka bych doporučil se zaměřit na jeho délku.  

V typu bych doporučil se zaměřit na tělesný rámec, který tvoří souměrně zavalité tělo v hrudní i 

pánevní části. Přičemž krk by měl být co nejméně znatelný. U samic jsou zpravidla hlavy pěkně 

utvářené samičího typu. U samců by mohly být hlavy o něco výraznější. Bylo by dobré zesílit hrudní 

končetiny, které by neměly působit u králíka slabým až tenčím dojmem při váhovém rozmezí 4,6-4,8 

kg. Tuto váhu považuji za ideální pro typické kuní králíky.  S délkou uší nebývají problémy. Na co je 

potřeba se zaměřit, je utváření a pevnost uší a jejich osrstění. Také se objevuje jejich mírná rozkleslost.  

Pružnou a hustou srst tvoří vyvážený poměr vlníků, osiníků a pesíků. Například méně vlníků znamená 

řidší srst, více vlníků a méně osiníků pak způsobí, že srst plstnatí, a to zejména na zádi (to má také vliv 

na zbarvení). Více pesíků vytváří hrubší srst. Zdravý a dobře živený chlup je elastický a lesklý.  

Hodnocením barvy krycí srsti, kuních znaků a také barvy očí a drápů se dostáváme do páté pozice. Je 

jednou z nejnáročnějších pozic v šlechtění a hodnocení kuních králíků. Kuní znak neboli hřbetní pruh 

o šířce 8-10 cm začíná v oblasti zátylku a končí u kořene pírka.  Od zátylku pokračuje tmavší pás přes 

oblast lopatky směrem k loketnímu kloubu, v pánevní oblasti to je od oblasti kolenního kloubu, stehna 

až k patnímu kloubu. Tyto znaky jsou u hnědého zbarvení pastelově hnědé a u modrého pastelově 

modré. Nepožadujeme přesné ohraničení, ale pozvolný přechod do světlé pastelové. Ta je především 

na bocích, hrudi a břiše. Na hlavě je ve tvaru kříže. Dále ke kunímu zbarvení patří i akromelanické 

znaky, a to nosní maska, oční kroužky, skráňová skvrna, zbarvení uší, končetin a pírka. Zbarvení 

hrudních končetin má být po loketní kloub a u pánevních končetin po patní kloub. Barva je tmavší než 

u znaků těla. Měla by inklinovat k tmavě hnědé až načernalé. Nosní maska by měla zasahovat do 

úrovně očí a jemně splynout s očními kroužky, jež by měly být přiměřeně velké. Pak vynikne takzvané 

zrcadlo na hlavě. Zbarvení uší by mělo být u kořene uší pravidelné. V ideálním případě by zrcadlo 

mělo procházet mezi ušima a končit v zátylku, kde plynule přechází ve hřbetní pruh. Krycí zbarvení 

by mělo být prosté bílých chloupku nebo bílých skupin. Zbarvení očí by mělo být hnědé nebo 

šedomodré, u hnědého i modrého zbarvení s karmínovou panenkou. Karmínová panenka znamená, že 

„svítí“ červeně. Nutno podotknout, že pokud je jakýkoliv spor, zda panenka „svítí“, nebo ne, přikláním 

se k posouzení, že „nesvítí“. Dovolím si tvrdit, že je určitá spojitost mezi panenkou a kuními znaky. 

Proto nedoporučuji takovéto jedince zařazovat dále do chovu. Barva drápů je rohovitá.  

Podsada by měla být v celé své délce stejná, rovnoměrně zbavená, prostá náznaku mezibarvy, nebo 

světlejšího pásku u kůže. V tmavších znacích je mírně tmavší než na světleji zbarveném těle.  

Pozice 7 nám může pokazit celoroční snažení a šlechtitelskou práci. Kromě jiného proto nezapomeňme 

před výstavou ostříhat drápky a vyčistit pohlavní koutky. K tetování se používá pouze černá tetovací 

barva a v den posouzení by po ní v uších již neměla být ani stopa. Při výrazném znečištění tetovací 

barvou v uších je králík neklasifikován.  

 

Přeji vám hodně chovatelských úspěchů.  

Pavol Grígeľ 



 

 

Příloha 

 
1 – Nosní maska je větší, zasahuje nad úroveň očí. 

2 – Zrcadlo je z důvodu větší masky a větších očních kroužku menší. Připomíná siamský kříž. 

3 – Větší oční kroužky 

4 – Nevýrazná skráňová skvrna 

5 – Celkem pravidelné ohraničení uší u kořene 

 
6 – Malá, ale znatelná skráňová skvrna 

7 – Pravidelný oční kroužek  

8 – Výrazná panenka 

 



 
 

9 – Hřbetní pruh by měl být protáhlejší a zasahovat k zátylku. 

10 – Od zátylku pokračuje tmavší pás přes oblast lopatky směrem k loketnímu kloubu. Na fotce není 

příliš výrazný, nezasahuje až k hřbetnímu pruhu. 

11 – Tmavší pás v pánevní oblasti, to je od oblasti kolenního kloubu, stehna až k patnímu kloubu. 

Znaky těla jsou světlejší než akromelanické znaky, což je žádoucí. Menší chybou je tmavší krycí 

zbarvení na bocích a hrudi.  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Informace z výborové schůze dne 14.5.2023 
 

Na první opravdovou schůzi nově ustaveného výboru dorazili skoro všichni členové, 

omluvil se jen Martin Měska (neplánovaně byl povolán do práce). Účastnil se i předseda 

KK Jaroslav Hušek. Jednání probíhalo v přátelské a konstruktivní náladě. Během 

necelých 4 hodin se projednali všechny body programu. Výsledek jednání přikládám 

níže formou zápisu. 

 

Zápis ze schůze výboru, konané dne  14. 5. 2023 
 

Přítomní:   Ing. Pavel Řídký, Ing. Stanislav Javůrek, Dagmar Bachurová, Pavol Grígeľ, 

                  Ing. Josef Blokeš, Ing. Miloš Kazbunda, Martin Kaplan a Pavel Syrůček 

Omluveni:       Martin Měska 

KK:                 Jaroslav Hušek 

Hosté:            -  

 

Program: 

1. Zahájení 

2. Kontrola zápisu z minulé schůze 

3. Zprávy členů výboru  

4. Stav financí do 31. 4. 2023 

5. Registrace výboru do spolkového registru 

6. Zhodnocení 31. Mistrovství KCHKMP v Holicích + finanční vyúčtování  

7. Stav registrace + podmínky a pravidla elektronické registrace      

8. Příprava podzimní speciální výstavy v Nezvěsticích 

9. Příprava zpravodaje   

10. Příprava podmínek pro 32. Mistrovství KCHKMP v Holicích 2024 

11. Různé 

12. Domluvení termínu příští výborové schůze 

13. Závěr 

 

 

1./ Zahájení 

Předseda Ing. Pavel Řídký přivítal přítomné a zahájil schůzi. 

 

2./ Kontrola zápisu z minulé schůze  

Pavel Syrůček přečetl úkoly z usnesení VČS. 

 

3./ Zprávy členů výboru 

Nikdo nevystoupil. 

 

4./ Stav financí do 31. 4. 2023 



Předseda Ing. Pavel Řídký upozornil na alarmující narůst výdajů v prvních 4. měsících roku 2023. 

Výdaje za pronájem prostor a občerstvení při VČS překročily plánované výdaje. Důvodem jsou 

rostoucí ceny. Přátelé Martin Kaplan a Pavel Syrůček byli pověřeni prověřit možnost jiných 

levnějších prostor a občerstvení pro konaní VČS v roce 2024. 

Na příjmové stránce výbor prozatím neuvažuje o zvyšování členského poplatku.  

Dalším příjmem je příspěvek za účast klubových chovatelů na národních výstavách. Výbor tímto vyzívá 

všechny členy KCHKMP k vyšší aktivitě obesílání CVMK v Přerově a CV v Lysé nad Labem. Klub 

získá za každého vystaveného králíka cca 20,- Kč.  

 

5./ Registrace výboru do spolkového registru  

Místopředseda Ing. Stanislav Javůrek a jednatel Pavel Syrůček připravili veškeré doklady potřebné 

pro registraci nového výboru ve spolkovém registru. Veškeré materiály převzal Ing. Pavel Řídký a 

osobně je odveze na ústředí ČSCH k rukám paní Berné.  

 

6./ Zhodnocení 31. Mistrovství KCHKMP v Holicích + finanční vyúčtování 

Ing. Pavel Řídký informoval o jeho účasti na VČS ZO Holice, kde osobně poděkoval za každoroční 

pořádání klubových výstav. Při této příležitosti projednal požadavek a formu předložení vyúčtování 

výstavy.  

Pavel Syrůček představil podrobné vyúčtování financí 31. mistrovství Holice na příjmové i výdajové 

stránce. Dále představil objem odvedené práce ze strany ZO a ze strany KCHKMP. Následně přečetl 

zprávu, předsedy ZO Holice Aleše Valenty, kterou připravil ke zveřejnění ve zpravodaji KCHKMP. 

Výbor jednohlasně odhlasoval uveřejnění zprávy Aleše Valenty, přehled financí i odpracovaných 

hodin ve zpravodaji.  

Následně výbor jednohlasně odhlasoval pokračování spolupráce se ZO Holice o pořádání výstavy. Ve 

stejném režimu jako doposud. Ing. Pavel Řídký navrhl ZO Holice úpravu znění  pořadatelství „ ZO 

ČSCH Holice pořádá pro KCHKMP “.  

Tímto výbor jednohlasně ukončil veškerou diskusi o zpochybňování výhodnosti této spolupráce pro 

KCHKMP. Neplatíme pronájem haly a výstavního zařízení a veškerá práce (kromě výpomoci při 

posuzování) jde za ZO Holice. Můžeme být rádi, že takové zázemí a podmínky nám ZO Holice nabízí. 

Važme si toho. Výbor je, ale otevřen případným výhodnějším nabídkám, které následně projedná a 

případně předloží VČS ke schválení.  

 

7./ Stav registrace + podmínky a pravidla elektronické registrace 

Ing. Pavel Řídký představil počty registrovaných králíků za 2022.  

Elektronická registrace - Zatím na ústředí není zájem vytvořit jednotnou elektronickou registraci. Ale 

registrační řád umožňuje elektronickou registraci přes uzamčený PDF soubor. Výbor klubu 

jednohlasně odsouhlasil možnost registrace i touto cestou od 1.6.2023. Více informací a návod bude 

uveřejněn na stránky a ve zpravodaji. 

 

8./ Příprava podzimní speciální výstavy v Nezvěsticích 

Výbor odsouhlasil výstavní podmínky ZO Nezvěstice. Výbor klubu na základě podnětu Ing. Pavla 

Řídkého doplnil zákaz změn v prodejnosti po začátku posuzování. 

Výbor navrhl posuzovatelé: Ing. Blokeš, Ing. Řídký, Grígeľ, Stolařík, Kramár případně Parobek. 

 



9./ Příprava zpravodaje   

Jednatel Pavel Syrůček dokončí přípravu zpravodaje, doplní informace schválené touto schůzí a pošle 

členům výboru ke kontrole do 25.5.2023. Členové výboru do 30.5. zkontrolují a ihned bude uveřejněn 

na stránky a rozeslán na e-maily členů  případně poštou. 

      

10./ Příprava podmínek pro 32. Mistrovství KCHKMP v Holicích 2024 

Výbor potvrdil, zachování léty prověřeného termínu v půli února a v třídenním cyklu. 

Výbor projednával možnost přednostního prodeje pro členy KCHKMP. Finální podobu a pravidla 

projedná na příštím jednání.  

Výbor navrhl posuzovatele: Ing. Blokeš, Ing. Řídký, Grígeľ, Kajnar, Kotyza, Stolařík, Andrš, Livora, 

Vacek.  

 

11./ Různé 

Pavol Grígeľ seznámil přítomné s děním ve slovenském klubu Kanino.  

 

Jaroslav Hušek navrhl jmenovat Ladislava Kašpara čestným předsedou. Výbor tento návrh 

jednohlasně přijal. Ladislav Kašpar bude zván na všechna jednání výboru, kde bude mít poradní hlas, 

bez možnosti hlasovat. 

 

12./ Domluvení termínu příští výborové schůze 

Příští výborová schůze proběhne při výstavě v Nezvěsticích. Prosincová schůze bude pravděpodobně 

realizovaná přes on-line připojení. 

 

13./ Závěr 

Předseda Ing. Pavel Řídký ukončil schůzi v 13:45. 

 

 

 

Reakce Ladislava Kašpara na titul čestný předseda 

Velmi si vážím tohoto kroku stávajícího výboru KCHKMP, ale s díky jej musím odmítnout.  

Ve výboru klubu jsem pracoval více jak 39 let. Klubu jsem věnoval velký kus života. Nyní ve svých 

letech, již nemám chuť, čelit problémům s vedením klubu spojených. Byl to i důvod mého odstoupení 

z volby do výboru.  

Přeji novému výboru mnoho sil do nové práce, když budou chtít rád pomůžu, ale do činnosti výboru 

a účasti na schůzích zasahovat nechci a nebudu.        

        Ladislav Kašpar v.r. 

 

 



Registrace králíků za rok 2022 
 

Úvodem, než zveřejníme počty zaregistrovaných králíků v našem klubu. Musíme 

poděkovat oběma našim registrátorům Milanu Kotyzovi a Ing. Miloslavu Kazdundovi 

za jejich práci, kterou výborně odvádějí řádu let.  

 
Přehled registrací za rok 2022 v jednotlivých plemenech a barevných rázech 

plemeno Nb Bu Kuvh Kuvm Sivž Sivm Kalč Kalm Kalhav Ni celkem 

počet 605 1064 102 63 135 269 891 18 26 0 3173 

 

Možnost elektronická registrace od 1. 6. 2023 
 

Na VČS přítelkyně Ing. Dagmar Malá vznesla dotaz na možnost elektronické registrace. 

Milan Kotyza a Ing. Pavel Řídký tuto možnost prověřili na ÚOK králíků a momentálně 

není v dohlednu jednotná elektronická registrace, ale je možná vzdálená registrace přes 

uzamčený PDF soubor s elektronický podpisem, kterou nově členům klubu 

umožňujeme s platností od 1. 6. 2023. Jsme si vědomi, že se jedná o náročnější operaci 

a ne každý je ji schopen zvládnout. Ale jsme rádi, že alespoň tato možnost je, protože 

náklad na doručení poštou je každým rokem vyšší. Samozřejmě není problém 

registrovat standartní cestou. 

 

Návod elektronické registrace: 

1. Chovatel – připraví připouštěcí potvrzení, rodokmen a zadní stranu v 

elektronickém systému,    který používá do teď.  

2. Chovatel – doklady netiskne, ale uloží, vyexportuje do PDF souboru.  

Ke každému vrhu vytvoří dva PDF soubory:  

První soubor -  na  prvním listě připouštěcí potvrzení a druhém listě zadní strana  

Druhý soubor - na  prvním listě rodokmen a druhém listě zadní strana  

3. Chovatel – takto připravené doklady odešle na email registrátora. Od každého 

vždy jen jednou (nezáleží na počtu přihlášených králíků, řeší až registrátor). 

4. Registrátor – vyplní na připouštěcím potvrzení přidělená čísla, přidá elektronické 

razítko a vloží elektronický podpis a namnoží rodokmeny dle počtu 

registrovaných králíků. Tímto se dokument uzamkne a nelze jej měnit. Změnit jej 

může zase jen registrátor. 

5. Registrátor – potvrzené doklady zašle zpět na email, ze kterého doklady obdržel. 

6. Chovatel – doklady vytiskne dle platných pravidel. 

7. Chovatel – takto vytištěné doklady předá registrátorovi v ZO, který ověří pravost 

dokladů a potvrdí je originálním razítkem. 

8. Je hotovo a může se tetovat.  

 

Výbor bude hledat další možné zjednodušení elektronické registrace, 

v součinnosti s nově zvoleným vedením ÚOK králíků. 



Informace ze Slovenského klubu KANINO 

Spřátelený slovenský klub KANINO prošel špatným obdobím, kdy se nekonaly klubové 

výstavy a ani výroční členské schůze. Ustavený výbor nedokázal pracovat, výsledkem 

byl jeho částečný rozpad. Aby bylo možné udělat změnu k lepšímu musela Ústřední 

odborná komise SZCH pro chov králíků svolat z pověření předsedy SZCH Ing. Štefana 

Henžela mimořádnou členskou schůzi klubu KANINO. Schůze se konala 13.5.2023 od 

9:00 v Banské Bystrici v prostorech restaurace ALŽBETKA. Schůzi řídil předseda 

ÚOKK SZCH p. Maroš Sládek. Schůze byla bouřlivá. Výsledkem bylo odvolání torza 

stávajícího výboru a kontrolní komise. Následně byla provedená volba nového vedení 

klubu Kanino.  

Nově zvolení: 

Výbor klubu KANINO  

předseda   Bc. Roman Petriska 

místo předseda Marián Kašák 

jednatel   Pavol Malár 

pokladník   Michal Mráz 

člen výboru   Ľubomír Mojcher 

náhradník   Štefan Juračka 

 

Kontrolní komise: 

předseda   Ing. Ján Perončík 

členové   Miroslav Mináč,  

Pavol Grígeľ   

 

V závěru schůze bylo navrženo, aby se klubová výstava pořádala v rozmezí měsíců září 

až prosinec. Přesný termín určí v tomto rozmezí výbor klubu. Tento návrh neprošel. 

Výbor klubu přijal termín pro letošní rok navržený předsedou SZCH Ing. Henželem. 

Speciálka se bude konat při Celostátní výstavě zvířat  v Nitře 25.-26. listopadu 2023. 

Přejme novému výboru a celému klubu Kanino lepší zítřky. 

 

Pro zpravodaj klubu KCHKMP připravil Pavol Grígeľ 

 

 

 



Podzimní speciálka KCHKMP  Nezvěstice 4. 11. 2023 
 

ZO ČSCH  Nezvěstice a výbor KCHKMP Vás srdečně zvou k návštěvě a obeslání 

podzimní speciální výstavy KCHKMP, která se uskuteční v Nezvěsticích  ve dnech 3. 

a 4. 11. 2023 (pátek a sobota, pátek posuzování a typizace, v sobotu výstava). 
 

Výstavní podmínky: 
- výstava je otevřená, může být tedy obeslána i nečleny klubu KCHKMP. součástí výstavy může být i 

expozice chovatelů králíků masných plemen Plzeňské oblasti.                                                                                                   

- vystavovat se budou jednotlivci a čtyřčlenné kolekce sourozenců, nebo 2+2 sourozenci           

- žádost o typizaci označte v přihlášce písmenem T, kolekci písmenem K               

- uzávěrka přihlášek:  8. října 2023 a  neprodlužuje se!   

Přihlášky přijímá: Syrůček Pavel, Drozdice 11, 63002 Pardubice pavel.syrucek@seznam.cz    

- u prodejných králíků udávejte pevnou cenu, tuto cenu obdrží prodávající v plné výši, kupujícímu 

bude cena navýšena o 10 % ve prospěch výstavy, v katalogu bude cena celková.            

- náhradní králík za prodejného musí být zase prodejný za stejnou cenu.  

- oprava prodejnosti králíka po začátku posuzování je zakázána.                                               

- přednostní prodej bude uskutečněn v pátek po typizaci pouze pro pořadatele a členy KCHKMP, kteří 

pomáhali při výstavě.                                                                                                           

- klecné 30,-Kč,- za kus, katalog 50,- Kč, odebere každý vystavovatel, správní poplatek 50,-Kč. 

- výstavní poplatky uhradí vystavovatel při příjmu zvířat. Doprava zvířat pouze vlastní !!!                                                                                                                

- králíky dovezte tak, aby byli na výstavišti ve čtvrtek 2. 11. 2023 do 21.00 hodin, nebo v pátek 3. 11.  

do 8.00 hodin.  

- vystavovatelé, kteří nedodají zvířata na výstavu jsou povinni odebrat katalog výstavy!!!         

- soutěží se o vítězné kolekce, tituly šampion na jednotlivce a čestné ceny na kolekce a jednotlivce.                                                                                                                                                         

- chovatelé, členové klubu, kteří mají zájem pomoci při posuzování, přihlásí se závazně u  Jaroslava 

Matouška: email: jmatouseknb@seznam.cz nebo na telefonu: 725 541 171 

Zveme touto cestou k hojné účasti!  

Vyhodnocení a předání cen bude v sobotu ve 13:30 hodin. 

Vystavovatelům bude umožněno si svá zvířata odvézt v sobotu dne 4.11. po vyhodnocení a předání 

cen. 

Výbor ZO ČSCH Nezvěstice žádá vystavovatele, aby každý přihlásil i prodejná zvířata.  

 

Noclehy  si zajišťuje každý sám: 

Obec Blovice – hotel na náměstí - Panský dům, tel. 371 594 796, mobil: 602 254 664.  

Obec Šťáhlavice, pí. Janovcová, tel:605 833 405, email. rehabilitace@c-box.cz nebo 

rekocentrum@seznam.cz  

Penzion REHABILITACE, cca 2km,  10 míst k ubytování, WC a sprcha na pokoji. 

Obec Štěnovice – ubytovna Diamond Floor, tel: 606 767 679.  

Obec Spálené Poříčí – hotel Brdy, tel: 601 200 226. 
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